

GDO vergadering 11 December 2024, 19u30 te Kerkje van Kwadijk

Aanwezig

Middelie: Marjan Houtman, Lucas Vroom **Hobrede:** Ed Wilms, Hans Visser **Warder:** Jan de Jong, Andreas van Diepen **Oosthuizen:** Ted Landaal, Gerrit Kuiper **Schardam:** Marga Kuperus, Jan-Willem Tellegen **Beets:** Afra Bakker, Dirk Oltshoorn **Kwadijk:** Thimo Rietveld, Michel Arends. **Oude Kom Volendam:** Annet Veerman, Anita Zwarthoed
Voorzitter: Hilda Raasing
Gemeente: Wethouder Dirk Dijkshoorn, Joeri Kempen

Gasten: Wethouder Kees Schilder en Frank van Dijk (agendapunt HHNK).

Afwezig: DR Purmer (zonder bericht van verhindering)

1. Opening

Agenda akkoord.

De voorzitter heet wethouder Schilder en Frank van Dijk welkom alsook de geïnteresseerde toehoorder uit Warder.

2. Mededelingen

Er zijn geen mededelingen.

3. Notulen en actielijst GDO overleg dd 16-10-2024

Blz. 3 van de notulen:

Informatie via de huis-aan-huisbladen. in de vergadering van oktober vertelde de seniorenraad over activiteiten voor ouderen. Afra had gevraagd of die ook bekend kunnen worden gemaakt in de bladen die in de Zeevang worden gelezen. Er Er heeft nog niets hierover in deze bladen gestaan.

Blz. 5 van de notulen:

Schardam: Graag invoegen als tweede zin: De Dorpsraad is blij dat zij zich nu weer met inhoudelijke onderwerpen kan bezighouden. De Jaarvergadering heeft plaatsgevonden in september. Er is een lid teruggetreden.

Zijn er al contactpersonen van de provincie doorgegeven ivm N247? Komen we later in de vergadering op terug.

Beets stelt de vraag hoe e.e.a. is geregeld met het brengen van grind naar de milieustraat. Joeri gaat dit na.

Actielijst:

Subsidies: zowel DRW Oude Kom en Oosthuizen zijn het eens met het besproken subsidiebeleid.

Publicatie bouwvergunningen: dit is al in een eerdere vergadering beantwoord. Op dit moment is de informatie alleen te vinden via de website:

<https://www.overheid.nl/berichten-over-uw-buurt.> Wellicht neemt de gemeente naast het bekendmaken van verleende vergunningen ook het aankondigen van aangevraagde vergunningen mee in de wijze waarop besluiten moeten worden gepubliceerd conform verplichtingen van de WOO. Aangegeven wordt dat het lastig is om de publicaties te bekijken. In eerste instantie kom je er makkelijk in, maar bij doorklikken kom je niet echt verder. Joeri geeft aan dat de gemeente niet over die website gaan. Suggesties voor verbetering moeten worden gemaild naar de site van de beheerder.

Werkgroep Verduurzaming (Annebel Dommer): Jan Willem en Ed hebben zich hiervoor aangemeld. De eerste bijeenkomst moet nog volgen.

Milieustraat: wordt in januari in de gemeenteraad behandeld. Daarom kunnen er nu geen vragen over worden gesteld. Het betreft een zienswijze en nog geen definitief besluit. Het GDO houdt het nauwlettend in de gaten.

4.1 Wegenoverdracht HHNK

Wethouder Schilder geeft een presentatie over dit onderwerp. Het project is gestart in 2015 omdat de kerntaak van HHNK bestaat uit waterbeheer en zij de overige taken wil overdragen. De betreffende gemeenten zijn: Waterland, Edam Volendam, Landsmeer, Wormerland en Purmerend.

Vanaf 2017 tot eind 2023 zijn er gesprekken geweest tussen de Waterlandse gemeenten en het HHNK. Pas op dit moment was er overeenstemming. Op 4 juli 2024 heeft de raad ingestemd met de overdracht per 1 januari 2025.

Er zijn 15 aandachtspunten:

1. Wegen op dijken (bijvoorbeeld de kosten voor schade)
2. Onderhoudssystematiek/gegevensbeheer (er wordt een soort nulpunt gedefinieerd de kosten ten opzichte daarvan komen voor rekening van HHNK)
3. Kwaliteitsniveau (gemeenten bepalen samen het niveau in het buitengebied en wat de grenzen hierin zijn)
4. Verkeer (alles wat hoort bij de weg moet aan de wettelijke eisen voldoen)

5. Recreatieve wandelpaden (eigendom en onderhoud blijft bij HHNK, wegbeheer komt bij de gemeente)
6. Groen (conditie bomen worden voor overdracht geïnventariseerd + locaties van ongewenste uitheemse planten worden doorgegeven)
7. Wegsloten (dit zijn sloten die nodig zijn voor een weg; er is een overdrachtstermijn van 10 jaar afgesproken)
8. Oneigenlijk gebruik (dossiers en kennis bij HHNK wordt overgedragen)
9. Kunstwerken [=bruggen of duikers] (bij twijfel gaat een brug over als 55% van het oppervlak in de gemeente ligt)
10. Openbare verlichting (eisen van de gemeenten zijn leidend, bijvoorbeeld zoveel mogelijk ledverlichting)
11. Gladheidsbestrijding (contract tussen RWS en HHNK wordt overgenomen)
12. Maatregelen ten gevolge van de milieuwetgeving (HHNK geeft een overzicht van saneringslocaties)
13. Afspraken met derden (die worden één op één overgenomen)
14. Werelderfgoed (gaat vnl. over Beemster, dus niet van toepassing voor E/V)
15. Businesscase (elke gemeente maakt haar eigen businesscase, wel leren van andere gemeenten die evt. verder in het proces zijn, E/V heeft een risicoanalyse gemaakt, zie presentatie)

Om kostenneutraal uit te komen moeten de OZB kosten voor de inwoners van EV worden verhoogd. De HHNK kosten moeten met dat bedrag worden verminderd.

De presentatie wordt rondgestuurd naar de leden van het GDO.

Vragen:

Jan: Op welke manier gaat de gemeente de bermen maaien. Antwoord: zoals het nu ook gaat. Waarschijnlijk gaat een deel via aannemers.

Jan-Willem: Betaalt iedereen aan HHNK? Antwoord: Ja, de heffing geldt voor alle inwoners van de gemeente.

Jan-Willem: Maakt HHNK het werk aan de dijken af? Antwoord: Ja.

Jan-Willem: Klopt de kwaliteitsverdeling die is opgegeven? Antwoord: Ja daar gaan we wel van uit maar de gemeente zal dit nauwlettend volgen. Bij verkeerde inschattingen wordt dit opnieuw aan HHNK voorgelegd.

Wat zijn de buitengebieden? Waarom krijgt dit classificatie C? Antwoord; Dat komt omdat de verkeersdichtheid minder is dan in het binnen gebied. Eigenlijk betreft het de hele Zeevang en is het niet anders dan de huidige situatie

Zou wel handig zijn als er een overzichtskaart komt.

Hans: Water dat in beheer was van de gemeente wordt overgedragen aan het HHNK toch?

Antwoord: Ja, behalve de wegensloten. E/V is nu aan het baggeren in voorbereiding op de overdracht. Check Joeri.

Hans: Hoe wordt dit gecommuniceerd naar de burger? Antwoord: Goede vraag. Dit komt bij een begeleidend schrijven vanuit de gemeente bij de OZB-beschikking en bij de aanslag van HHNK. Dan is het ook goed om te laten weten dat het kwaliteitsniveau van de wegen hetzelfde blijft.

Ed: Blijf in de communicatie helder over de herverdeling. Probeer het samen te doen! Joeri: Het idee om de communicatie over de veranderingen samen met HHNK te doen nemen we mee.

Thimo: Het beschikbaar budget van HHNK, is dat wat er ook is uitgegeven? Antwoord: Ze hebben er iets aan over gehouden. (ruim 3 ton, zie toegestuurde presentatie)

4.2 Concept convenant

Concept is uitgestuurd. Dank aan de agendacommissie die deze opzet heeft gemaakt. De gemeente heeft aanvullende opmerkingen toegevoegd.

Een onafhankelijk secretaris vinden we niet nodig. Het is al moeilijk genoeg om een secretaris te vinden. Het blijft wel voor de voorzitter gelden.

Het GDO zou graag de tekst van de subsidieregeling willen zien voordat ondertekening van het convenant plaats zal vinden. Joeri geeft aan dat dat gaat lukken (definitieve versie is nog niet af). Ook moet er in het convenant een verwijzing naar deze subsidieregeling worden opgenomen.

Ed: rechtsvorm en statuten. Hoe zit dat? Joeri: Erkenning is onafhankelijk van de statuten. Ed: Moeten we een juridische entiteit zijn? Joeri: Ja. Hilda: Je moet wel een rechtsvorm hebben. Ed: De gemeente draagt kosten van zaalhuur voor het GDO. Hier horen toch ook consumpties bij? Dit wordt door de gemeente bevestigd (mits redelijk)

Dirk Oltshoorn: Het komt meer over als huishoudelijk reglement. Antwoord: Ja, dat kunnen we begrijpen. Na wat zoeken op het internet zijn er voorbeelden van convenanten die wat meer zeggen over bijvoorbeeld wat je als gezamenlijke visie hebt. Ook het idee van gelijkwaardigheid wordt een beetje gemist. Joeri: Hier miste ik wel een beetje het GDO. Hoe wil je met elkaar omgaan. Dirk Oltshoorn stuurt het secretariaat GDO een aantal voorbeelden waarbij hij aangeeft welke aanvulling(en) hij graag in het convenant ziet opgenomen.

Joeri:

Complimenten aan de agendacommissie. Het was een mooie samenwerking. Wat vinden jullie prettiger? Willen jullie een convenant tussen elke dorps- of wijkraad en de gemeente apart, of willen jullie ook onderling afspraken maken en is het dus ook een convenant

tussen de dorps- en wijkraden onderling? De aanwezigen kiezen in principe voor gezamenlijkheid. Daar gaan we nog over nadenken. Ook betekent het dat er een paragraaf in moet over toetreden en uittreden.

Afgesproken wordt dat de agendacommissie het voorstel van Dirk Oltshoorn bekijkt en een aanvulling opneemt in het convenant. Ook de gemeente vult nog aan met opmerkingen die zijn gemaakt. Hierna stuurt het secretariaat GDO het aangepaste concept-convenant nogmaals aan een ieder toe. Bij akkoord vindt ondertekening plaats nadat het inwonersparticipatiebeleid door de raad is vastgesteld.

4.3 Winternota / AED

In de winternota 2024 stond een voorstel dat er niet meer geïnvesteerd wordt door de gemeente in aanschaf en onderhoud van de AED's in de gemeente. Het kwam voor het GDO als een schok over en er is ook een brief namens GDO naar de gemeenteraad gegaan. Van Dirk kwam een mailtje dat het besluit wordt teruggetrokken uit de winternota. Dirk: Hij blijft in de nota staan, maar wordt niet uitgevoerd en bij de voorjaarsnota wordt het gecorrigeerd. Dirk/Joeri: het bestaande pakket wordt gehandhaafd inclusief bijbehorende budgetten.

4.4 Termijnagenda

In januari kijkt de agendacommissie hier naar en doet een nieuw voorstel aan het GDO. Hij zal sowieso minder complex c.q. duidelijker worden gemaakt.

Uitbreiding energienet: Is er al wat meer bekend? Tijdens de informatieavonden werd duidelijk dat de plannen nog niet bekend zijn. Oftewel: nog geen nieuwe updates. Tennet heeft aangeboden om een presentatie te geven aan het GDO.

4.5 2025: 4-5 mei 80 jaar herdenken en vieren

Er is een mail van burgemeester Lieke Sievers uitgegaan naar de DWR. Gemeente doet een beroep op verenigingen, DR'en, musea enz. om een invulling te geven aan het thema. De vraag is om hier initiatief in te nemen. Vanuit de gemeente is er (beperkt) budget. Ook de provincie heeft (minder beperkt) budget. Als er plannen zijn, meld je dan aan.

Hans: Dorpswerk NH 4-5 mei comité heeft een idee om bevrijdingsontbijten te organiseren. Wellicht een idee om hierbij aan te sluiten?

5. Nieuws uit de dorps- en wijkraden + rondvraag

Werkzaamheden N247

Hilda is benaderd door de Provincie over voorgenomen herstelwerkzaamheden aan de N247 bruggen bij Beets en Schardam. De provincie gaat in eerste instantie graag in gesprek met betrokkenen om na te denken over de inrichting van de kruispunten en de veiligheid. Beets en Schardam zullen vertegenwoordigd zijn bij de bijeenkomst op 15 januari bij la Mére Anne om 19.30 uur.

De provincie zal ook het achterstallig onderhoud kruispunt Middellie en Warder onder handen nemen. zijn bezig met de provincie over kruispunten.

De provincie heeft toegezegd een presentatie aan het GDO te willen geven over de werkzaamheden aan de N247 (voorjaar 2025).

Het inwonersparticipatiebeleid wordt in februari 2025 in de gemeenteraad behandeld. Daarna stelt de gemeente een concept participatieverordening op, een subsidieregeling voor inwonersinitiatieven en een subsidieregeling voor dorps- en wijkraden.

Jan (Warder): Er zijn zorgen over het voortbestaan van De Oude School, dan met name de dorpshuisfunctie. Hetzelfde geldt voor Middellie. Hilda: Het onderwerp buurthuisfunctie wordt op de termijnagenda geplaatst. Suggestie om Dorpswerk NH hierbij uit te nodigen. Zij hebben naast veel kennis ook veel subsidiemogelijkheden.

Jan-Willen (Schardam): Gesprekken met de gemeente. Subsidie voor 2025 is toegekend. Een brief vanuit de gemeente ter bevestiging had al ontvangen moeten zijn door Schardam. Joeri gaat hier achteraan.

Oosthuizen: We zijn blij dat er weer werk gemaakt wordt van het oude gemeentehuis: meerdere functies mogelijk, consultatiebureau bijvoorbeeld. Bijeenkomst 3 januari stichting eenzaamheid in MFA.

Volendam oude kom: Complimenten over de gemeente app wbt meldingen openbare ruimte.

Beets: Het blijft lastig dat er geen DR is in Beets. Er wordt gevraagd naar een "verzoeningsgesprek" met gemeentelijke (bestuurlijke) vertegenwoordiging. Wethouder Dijkshoorn zegt dit toe, een afspraak zal op korte termijn worden gemaakt. Dit kan een mooie opstap zijn naar weer een formele dorpsraad in Beets. Er is een lichtjesavond geweest in het dorp: deze was geslaagd. Sommige kolken worden niet uitgehaald, bijvoorbeeld die achter het dorpshuis. Eerst melding maken in de gemeentelijke app openbare ruimte.

Middellie: Geen bijzonderheden. De speeltuin is aangelegd, maar er groeit nog geen gras en het is een modderpoel vanwege het slechte weer.

Hobrede: We missen nog andere dorpen in de commissie eenzaamheid. Meld je aub aan! Dit kan bij Ted of via Marjan.

Subsidiebedrag was besproken in vorige vergadering. Joeri: We moeten wachten op de vaststelling van de subsidieregeling. Zodra dat rond is, kan het snel gaan. Verder is het rustig in Hobrede.

Kwadijk: Zondag is er de kerstmarkt in de kerk (3e jaar achtereenvolgend). Bouwplannen lopen vertraging op. Padelbanen zijn een blijvend issue. Het gaat om het voortbestaan van de voetbalclub. Wellicht zijn er andere initiatieven mogelijk. Hierover wordt hopelijk gesproken.

Hilda kijkt met veel plezier terug op het afgelopen jaar. Dank aan dorpsraad Kwadijk voor de mooie eindejaarslocatie en goede zorg. Het was bijzonder sfeervol. Marjan wordt bedankt voor haar rol als (tijdelijk) secretaris. Ook hulde aan de agendacommissie en dank aan de gemeente en de voorzitter.